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Thank you very much, Mr Chairperson of the Executive Board. 

Excellency Mr Abulfaz Garayev, Minister of Culture and Tourism of Azerbaijan, 

Mr Jean-Christophe Bas, from the Council of Europe, 

Professor Mike Hardy, 

Mr President of the General Conference, 

Excellency Mr Anar Karimov, Ambassador and Permanent Delegate of Azerbaijan 

to UNESCO, 

Excellencies, 

Ladies and Gentlemen, 

First and foremost, let me thank you, Minister Garayev, for coming to UNESCO to 

present the 3rd World Forum on Intercultural Dialogue. 

Promoting intercultural dialogue stands at the heart of UNESCO’s mandate, written 

70 years ago, to build the defences of peace in the minds of women and men, 

through solidarity, on human rights and dignity.  

This is especially vital today, at a time when all societies are undergoing 

transformation, when inequalities are deepening, when conflicts remain aflame, 

when the planet faces increasing pressure. 
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Across the world, we see schools attacked, and we see cultural cleansing deployed 

by violent extremists, to divide humanity into ‘us’ and ‘them.’ 

These challenges arise in a turning point year, when Member States are shaping a 

new global sustainable development agenda.  

The ‘soft power’ of UNESCO is vital for the success of this agenda. 

Education, the sciences, culture, communication and information – these are 

foundations for more sustainable development and for lasting peace. 

Mesdames et Messieurs, 

La Décennie internationale pour le rapprochement des cultures (2013-2022), telle 

qu’elle est menée par l'UNESCO, en partenariat avec l’Alliance des Civilisations, 

est notre réponse aux menaces de l’extrémisme aujourd’hui. 

Cet esprit est au cœur du partenariat entre l'UNESCO et l'Azerbaïdjan. 

Je tiens à saisir cette occasion de remercier le Président Ilham Aliyev pour son 

engagement de longue date à la promotion du dialogue interculturel. 

Cet engagement est porté aussi par l’énergie inépuisable de la Première Dame, 

Mme Mehriban Aliyeva, ambassadrice de bonne volonté de l'UNESCO pour les 

traditions orales et musicales. 

Et le thème du Forum de Baku le résume parfaitement - partager les cultures est 

aussi un moyen de partager la sécurité, partager la paix. 

Tels sont les objectifs du Plan d'action pour la décennie internationale du 

rapprochement des cultures - promouvoir la connaissance de la diversité culturelle, 

ethnique, linguistique et religieuse ; diffuser les outils pour le dialogue interculturel, 

promouvoir l'éducation à la citoyenneté globale… 

Et c’est pourquoi l'UNESCO est heureuse de soutenir le Forum de Baku, avec 

l’ensemble de nos partenaires. 
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Je vous remercie une fois de plus, Monsieur le Ministre, pour cette importante 

initiative. 

Merci Monsieur le Président. 
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